
Z á p i s  
z 24. zasedání Akademického senátu UHK dne 29. září 2004 

Přítomni: dr. Brandejs, Ing. Dittrichová, dr. Hubáčková, doc. Chrobák, Mgr. Lounek, prof. 
Macek, Ing. Mls, P. Cihlář, R. Kysilková, J. Petera, L. Vejnarová, Ing. Voltr, J. Čadík, doc. 
Štyrský, J. Zikmund, M. Adámek 
Omluveni: doc. Bílek, Mgr. Grulich     
Hosté: doc. Hynek, ing. Hejčlová, dr. Vondráček, doc. Jehlička, prof. Vybíral, R. Krtička, 
doc. Gavalcová, doc. Jedličková, Mgr. Tikovský  
 
Jednání zahájil předseda senátu doc. Chrobák a omluvil nepřítomné. Program všichni dostali 
předem a souhlasí s ním.  
 
Program: 
1. Statut UHK 
2. Jednací řád Vědecké rady UHK 
3. Řád výběrového řízení pro obsazování míst akademických pracovníků UHK 
4. Disciplinární řád pro studenty UHK 
5. Volební  a jednací řád AS UHK 
6. Různé 
 
Prorektor univerzity profesor Vybíral přivítal před prvním bodem jednání všechny účastníky 
zasedání při jejich prvním setkání v novém rektorátu.  
 
Petr Cihlář sdělil AS, že své členství ukončili senátoři studentské komory Štěpánka Bretová, 
Marie Ondroušková a Ing. Tomáš Voltr. Na jejich místa nastupují v souladu s výsledkem 
loňských doplňovacích voleb studenti Martin Adámek (FIM) a Michal Pecháček (PdF). AS 
vyslovil souhlas s jejich kooptací. Studentská komora má nyní 9 členů. 
 
1. Statut UHK 
 
Prof. Vybíral seznámil AS s novým pohledem Legislativního odboru MŠMT na výklad 
zákona o vysokých školách. Podle něj není možné, aby na univerzitě platil současně Studijní a 
zkušební řád univerzity i jednotlivých fakult. Poslední změny předpisů schválené AS 23. 
června nebyly zaregistrovány. Na UHK nyní platí naposledy zaregistrovaný Studijní a 
zkušební řád a Stipendijní řád. Doplnit se musí rovněž příloha akreditovaných studijních 
programů ve Statutu. Byly zvažovány možnosti řešení vzniklé situace.  
 
Doc. Hynek konstatoval, že nevidí jako šťastné řešení přijetí původně plánovaných změn 
formou děkanského výnosu, neboť ten je rozhodnutím jedince, nikoliv kolektivního orgánu, 
kterým je senát. Rozhodovací proces by byl příliš vychýlen ve prospěch dvou jedinců, proto 
navrhuje počkat. 
 
Diskuse k bodu se zúčastnili: doc. Jehlička, dr. Vondráček, prof. Vybíral, doc. Hynek, doc. 
Chrobák.  
 
Doc. Chrobák navrhl stáhnout projednávaný bod z jednání. Senát vyslovil s návrhem 
předsedy souhlas. Bod byl stažen. 
 
2. Jednací řád Vědecké rady UHK 
 



Profesor Vybíral charakterizoval změny v předkládaném materiálu jako formální úpravu. 
 
Diskuse k bodu se zúčastnili: prof. Vybíral, doc. Chrobák. 
 
Senát přistoupil k hlasování: 
 
AK – pro: 8, proti: 0, zdržel se: 0 
SK – pro: 7, proti: 0, zdržel se: 0 
 
Návrh byl schválen jednomyslně.      
 
3. Řád výběrového řízení pro obsazování míst akademických pracovníků UHK 
 
Doc. Chrobák seznámil AS se změnami v materiálu a s připomínkami. 
 
Senát přistoupil přímo k hlasování: 
 
AK – pro: 8, proti: 0, zdržel se: 0 
SK – pro: 7, proti: 0, zdržel se: 0 
 
Návrh byl schválen jednomyslně   
 
4. Disciplinární řád pro studenty UHK 
 
Diskuse k bodu se zúčastnili: Mgr. Lounek, doc. Chrobák, prof. Vybíral, dr. Vondráček, Ing. 
Voltr, J. Čadík. 
 
Z diskuse vyplynulo, že je třeba podobně jako u Statutu UHK vyjasnit výklad zákona na 
MŠMT i v případě Disciplinárního řádu. Na příštím zasedání bude předložen znovu 
k projednání. Disciplinární řád byl stažen z jednání AS. 
 
5. Volební a jednací řád AS UHK 
 
Doc. Chrobák uvedl bod jako pracovní jednání, které nepředpokládá schválení materiálu na 
tomto zasedání. Vzhledem k náročnosti práce na Volebním a jednacím řádu připravila a 
předložila Legislativní komise návrh změn.  
 
Diskuse k bodu se zúčastnili: Mgr. Lounek, J. Petera, prof. Macek. 
 
Mgr. Lounek předal členům AS materiál s názvem „Návrh a výzva k úpravě Volebního a 
jednacího řádu Akademického senátu Univerzity Hradec Králové“, v němž navrhuje:  
 

1. Snížit počet členů studentské komory AS UHK minimálně o jednoho studenta při 
zachování 5 členů zástupců obce akademické za každou fakultu, nebo snížit celkově 
na 4 akademické pracovníky a 3 studenty za každou fakultu v těch článcích a 
odstavcích, kde se tato čísla vyskytují. 

2. Vypustit hlasování po komorách ve všech článcích a odstavcích, kde se objevuje. 
 
 



Tento materiál je třeba vzhledem k již existujícímu návrhu úprav, jenž předložila Legislativní 
komise, chápat jako protinávrh.  
 
Diskuse k protinávrhu Mgr. Lounka se zúčastnili: J. Čadík, P. Cihlář, J Petera, M. Adámek, 
dr. Hubáčková, Mgr. Lounek. 
 
Z diskuse vyplynulo, že text Volebního a jednacího řádu UHK je závislý na otázce parity. 
Legislativní komise souhlasí s návrhem předsedy SK P. Cihlářem, aby se uskutečnilo 
mimoplenární jednání SK a předkladatele protinávrhu, Mgr. Lounka. 
 
Doc. Chrobák konstatoval, že je v tuto chvíli obecně přijatelné snížit počet mandátů za 
fakultu a komoru na 4.  
 
Závěr: Senát souhlasí se stanoviskem předsedy a další materiál bude připravován se zřetelem 
k tomuto stanovisku.  
 
Z diskuse při dalším projednávání bodu vyplynulo: V otázce počtu místopředsedů se zůstává 
u návrhu Legislativní komise a v pracovním materiálu bude figurovat místopředseda za 
každou fakultu. Legislativní komise provede do 10. 10. zapracování dalších navrhovaných 
změn a připomínek tak, aby byly k dispozici před dalším jednáním. Prof. Vybíral nabídl 
předjednání změn s Legislativním odborem MŠMT.  
 
6. Různé 
 
P. Cihlář: Je třeba začít připravovat řádné volby nového AS UHK. Na příštím zasedání bude 
ustavena volební komise. 
 
Doc. Chrobák: Akademická obec UHK bude informována o činnosti AS prostřednictvím 
Zpravodaje UHK.     
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
Usnesení 
 
Akademický senát: 
 
 1. schvaluje  
 

• Jednací řád Vědecké rady UHK, 
• Řád výběrového řízení pro obsazování míst akademických pracovníků UHK. 

 
2. bere na vědomí doplnění studentské komory AS panem Michalem Pecháčkem a Martinem 
Adámkem.  
 
 
 
Hlasování:  
 
AK – pro: 6, proti: 0, zdržel se: 0  
SK – pro: 6, proti: 0, zdržel se: 01 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
Doc. Mgr. Michal Chrobák  

               předseda AS UHK 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Zapsal: Mgr. Ondřej Tikovský 
 
 

                                                
1 Rozdílné údaje o počtu hlasujících jsou dány předčasnými odchody členů AS z jednání 
 



         
 


